

INHALT

Ökologie – Grüne Parteien - Energie

Piotr Swacha, Jacek Wojnicki, Die Mitglieder der Grünen und der Grünen - Freie Europäische Allianz in den Jahren 1989-2019 im Europäischen Parlament vor dem Hintergrund der Sozialen-Netzwerk-Analyse

Beata Molo, Klimaschutz im Mittelpunkt der deutschen Energiewende

Ewelina Kochanek, Der Einfluss der deutschen Energiewende auf die Energietransformation innerhalb der Europäischen Union

Anna Kobierecka, Sweden as a "pariah state" in times of COVID-19 pandemic?

Justyna Miecznikowska, Die österreichischen Grünen – auf dem Weg zur Macht

Ewa Godlewska, Ethnizität als Element der Programmvorsetzungen der Grünen - die Grüne Alternative in Österreich

Agnieszka Kisztelińska-Węgrzyńska, Die Frage des Umweltschutzes in den polnisch-österreichischen bilateralen Beziehungen

Anna Sakson-Boulet, Das Recht auf saubere Umwelt und die Umweltverschmutzung in Polen

Kinga Machowicz, Gesetzgebungspolitik auf dem Gebiet der Verbesserung der Luftqualität in Polen und die Interessen der Unternehmen

Anna Zielińska-Chmielewska, Der Begriff und die Messung der Ökoeffizienz in den Nahrungsmittelverarbeitungsbetrieben

Agata Tasak, Umweltfragen in den Aussagen von Vertretern des zeitgenössischen polnischen Katholizismus (vor dem Hintergrund der katholischen Soziallehre). Ausgewählte Themen

Kamilla Dolińska, Julita Makaro, Zur Entstehung des Multikulturalismus im Grenzgebiet am Beispiel der COVID-19-Pandemie (und ihrer Folgen) in den geteilten Städten

CONTENTS

Ecology – Green parties - energy

Piotr Swacha, Jacek Wojnicki, MEPs from the Greens/Greens-European Free Alliance fraction in the years 1989-2019 from the perspective of social networks

Beata Molo, Climate protection in the focus of German Energy Transition

Ewelina Kochanek, The impact of German Energiewende on the energy transition in the European Union

Anna Kobierecka, Sweden as a "pariah state" in times of COVID-19 pandemic?

Justyna Miecznikowska, The Austrian Green Party – on their way to power

Ewa Godlewska, Ethnicity as an element of the program assumptions of the Greens - Green Alternative in Austria

Agnieszka Kisztelińska-Węgrzyńska, The issue of environmental protection in Polish-Austrian bilateral relations

Anna Sakson-Boulet, The right to use a clean environment and air pollution in Poland

Kinga Machowicz, Policy of law-creation in the field of air quality improvement in Poland and the interests of enterprises

Anna Zielińska-Chmielewska, The concept and measurement of eco-efficiency in food processing enterprises

Agata Tasak, The ecological problematic in the statements of the representatives of contemporary Polish Catholicism (in the context of the Catholic social teaching). Selected issues

Kamilla Dolińska, Julita Makaro, On the emergence of multiculturalism with transborderland in the background. The example of COVID-19 pandemic (and its results) in the divided cities

PL ISSN 0033-2437



PRZEGLĄD ZACHODNI

4 (377) 2020



Czasopismo
Instytutu Zachodniego
w Poznaniu

4 (377)
2020

Ekologia – partie Zielonych – energia

Eurodeputowani frakcji Zielonych w perspektywie sieci społecznych

Ochrona klimatu w niemieckiej transformacji energetycznej

Energiewende a transformacja energetyczna Unii Europejskiej

Sweden as a "pariah state" in times of COVID-19 pandemic?

Austriaccy Zieloni na drodze do władzy

Etniczność w założeniach programowych Zielonych w Austrii

Ochrona środowiska w kontaktach polsko-austriackich

Prawo do korzystania z czystego środowiska w Polsce

Poprawa jakości powietrza w Polsce a interesy przedsiębiorstw

Ekofektywność przedsiębiorstw

Współczesny polski katolicyzm o ekologii

Wielokulturowość transgraniczna w czasie pandemii COVID-19

PRZEGLĄD
ZACHODNI

Instytut Zachodni